
Technische vragen commissie burger & bestuur van 9 december 2021
Agendapunt/onderwerp:  
  

Fractie:   Antwoord:  

Verordening Jeugdhulp Ouder-Amstel (2021/77)
Vraag 1:  Pagina 1; In hoeverre dienen 
diverse door het college gedane 
aanpassingen eveneens voorgelegd te 
worden aan de raad?

OAA De gemeenteraad is het besluitvormende orgaan. Het 
college bereidt de besluitvorming voor en vraag 
instemming aan de Raad op de Verordening en 
daarmee ook op de aanpassingen in de Verordening.

Vraag 2:  De gemeente is 
verantwoordelijk voor voorziening voor 
individuele behandeling bij ernstige 
dyslexie. Is er afstemming tussen 
gemeente en scholen ten aanzien van 
ondersteuning op scholen van kinderen 
met dyslexie (v.b. mbt inzet remedial 
teaching).

VVD Het onderwijs is verantwoordelijk voor het 
leesonderwijs en toepassen van het protocol op de 
scholen. De gemeente heeft hier geen zeggenschap 
in/over.  Er is dan ook geen afstemming over de wijze 
waarop het onderwijs haar leesonderwijs inricht.

Op grond van het hoger landelijk gemiddelde 
onderzoekt de gemeente op welke wijze we het 
gemiddelde aantal naar beneden kunnen bijstellen. 
Contact met de scholen en dyslexie aanbieders hoort 
daarbij. In de gesprekken komt ook de ondersteuning 
die de scholen bieden aan de orde.

Vraag 3:  Hoeveel kinderen in Ouder-
Amstel hebben ernstige dyslexie? Is er 
sprake van een toename? Sluit het 
aantal aan bij het landelijke 
gemiddelde?

VVD Het aantal leerlingen met dyslexie is tot en met 2020 
in onze gemeente 21%. Dat is fors hoger dan het 
landelijk gemiddelde van 7%.  Zoals ook genoemd bij 
vraag 2 onderzoekt de beleidsafdeling de oorzaken en 
oplossingen om tot een daling van het percentage te 
komen.

Het percentage lijkt in 2021 lager uit te komen. Door 
de corona maatregelen hebben de scholen dit jaar niet 
alle verplichte onderdelen van het dyslexie protocol 
kunnen doorlopen.  Op basis van contacten met 
scholen weten we dat er meerdere kinderen op het 
punt staan om aangemeld te worden. We verwachten 
in december 2021 of begin 2022 een toename. 

Vraag 4:  Hoeveel jeugdigen in Ouder-
Amstel hebben een pgb?

VVD Er zijn 5 jeugdigen met PGB.

Vraag 5:  Bij de 4e vraag van de 
adviesraad wordt gevraagd naar of er 
ook een andere versie van de 
verordening komt die makkelijker te 
begrijpen is. Het antwoord van het 
college is dat er geen andere versie 
komt maar wel een publieksversie, wat 
is het verschil tussen een andere versie 
en een publieksversie?

GL De publieksversie heeft als doel om de essentie van de 
regels waarmee jeugdigen jeugdhulp kunnen krijgen  
begrijpelijker te maken. Aan deze ‘vertaling’ kunnen 
echter geen rechten ontleend worden. Daarom moet 
de publieksversie ook altijd samen worden gedeeld 
met de originele verordening.  Op de website 
publiceren we dan ook beide versies.

Vraag 6:   In het raadsvoorstel 
staat: Conform de verandering in het 
stelsel verdwijnt het onderscheid 
tussen enkelvoudige specialistische en 
hoog specialistische jeugdhulp. Het is 
een administratieve verlichting dat dit 
onderscheid vervalt.

Vraag: Wat betekent dat voor het 
onderscheid bij ons in categorieën die 

GL Het verdwijnen van dit onderscheid is administratief 
en heeft geen financiële gevolgen. 
Het onderscheid wordt niet meer opgenomen in de 
verwijzing aan de jeugdhulpaanbieder. Op grond van 
het gewenste resultaat zet de aanbieder de passende 
zorg in. 

In de verwerking via de backoffice is wel een 
onderscheid zichtbaar tussen enkelvoudige en hoog 
specialistische jeugdhulp.  



wij hanteren en heeft deze aanpassing 
(verdwijnen van onderscheid) ook 
financiële gevolgen?
Vraag 7:   Bij het kopje 
“maatschappelijke effect” staat er “niet 
van toepassing”.  Klopt dat dat het 
college geen maatschappelijk effect met 
deze aanpassingen verwacht? Wat gaan 
jongeren hiervan merken?

GL Nee, de jongeren merken niets van de aanpassingen. 
Jongeren die zorg hebben houden die, zonder 
wijziging. Ook nieuwe instroom ontvangt de zorg die 
passend is.

Vraag 8:  Monitoring: is de set gegevens 
voor monitoring al bepaald en 
vastgelegd?

Er staat dat gemeente Diemen voor 
kinderen op de Middelbare school 
die dyslexiebehandeling nodig hebben 
kunnen ouders met een minimum 
inkomen zich wenden tot sociale zaken 
voor een aanvraag bijzondere bijstand, 
die individueel beoordeeld wordt, 
maatwerk dus.

a. Geldt dit ook in onze gemeenten?
b. Staan de inkomens van ouders los van 
recht op jeugdhulp?

GL Het eerste deel van de vraag is niet duidelijk. 
Monitoring is geen onderdeel van de verordening.  

Als ouders met een minimum inkomen een eventuele 
behandeling niet kunnen bekostigen dan zal sociale 
zaken beoordelen of zij in aanmerking komen voor 
bijzondere bijstand.

Goed om te weten is dat leerlingen waarvan op de 
basisschool vastgesteld is dat zij dyslexie hebben in 
aanmerking komen voor behandeling, ook als zij naar 
het voorgezet onderwijs gaan. Dit is een ruime 
vertaling van de wettelijke plicht van de gemeente. 
Conform jurisprudentie zijn gemeenten daar niet toe 
verplicht.

B. Ja, de inkomens van ouders staan los van recht op 
jeugdhulp. 

Vraag 9: Pgb: hoe vaak wordt 
verhoudingsgewijs jeugdzorg m.b.v. een 
pgb aangevraagd en hoe vaak wordt dit 
geweigerd vanwege ontbreken van of 
het niet volstaan van de motivatie?

D66 Zie ook vraag 4.

 Dit jaar is 1x een PGB geweigerd. Het aantal is (elk 
jaar) laag omdat de toegangsmedewerkers samen met 
het gezin goed kijken naar de mogelijkheden binnen 
de Zorg in Natura (Zin) ten opzichte van de flexibiliteit 
van een PGB.

Een PGB kan ook belastend zijn voor de ouders. 
Daarom wordt ook goed gekeken naar draagkracht. 
Vaak kiest men toch voor ZiN omdat er voldoende 
passend aanbod is.  

Vraag10: Ervaringsdeskundigheid: 
Diemen volgt de ontwikkelingen op dit 
gebied. Doet OA dat ook en zo ja hoe?

D66 Ook wij volgen net als Diemen de ontwikkelingen 
rondom de inzet van ervaringskundigheid en JIM 
(Jouw Ingebrachte Mentor) en bekijken wat de 
mogelijkheden hiervoor zijn. We volgen dit in 
samenwerking met de overige DUO gemeenten. 
Bijvoorbeeld via de resultaten van pilots en 
bewegingen in de gemeente Amsterdam.

Vraag11: Artikel 3.5 lid 4 Verordening 
“Het ondertekende integraal plan, dan 
wel de weergave ervan in een 
gespreksverslag, kan door de lokale 
toegang worden opgeslagen in de 

D66 Conform wetgeving (Jeugdwet) moet de gemeente 
jeugdhulpdossiers 20 jaar bewaard worden.  

De jeugdige of ouders kunnen beroep doen op “het 
recht op ‘vergetelheid’. In artikel 17 van de AVG staat 

https://www.privacy-regulation.eu/nl/artikel-17-recht-op-gegevenswissing-recht-op-vergetelheid%E2%80%9D-EU-AVG.htm


gemeentelijke administratie.” Hoe lang 
wordt dit document bewaard? Kunnen 
ouders of jeugdige na zijn/haar 18de jaar 
vragen het document te verwijderen uit 
de administratie?

een aantal gronden waarop een betrokkene een 
beroep kan doen om zijn gegevens te laten 
verwijderen. 

Op grond van artikel 7.3.9. Jeugdwet kan ook een 
verzoek worden gedaan om de gegevens uit het 
dossier te vernietigen.

Tot op heden heeft de gemeente een dergelijk verzoek 
nog niet ontvangen.

Vraag12: Artikel 3.13.3 Verordening: 
Van wie wordt het geld teruggevorderd 
als de jeugdige die het PGB ontving 18 is 
geworden?

D66 Jeugdigen krijgen nooit een PGB uitbetaald omdat zij 
minderjarig zijn. Dat gaat via de ouders. Een PGB 
wordt niet tot na het 18e levensjaar afgegeven tenzij 
er sprake is van verlengde jeugdhulp. Terugvordering 
is om die reden niet aan de orde.

Mocht er toch sprake zijn van noodzaak tot 
terugvordering is een zogeheten ‘derdenbeding’ van 
toepassing. (Opgenomen in de landelijke regeling 
Jeugdwet en opgenomen in de zorgovereenkomst met 
de SVB).
Dit zorgt ervoor dat het bedrag kan worden 
teruggevorderd op de zorgverlener. Dit laatste is 
geregeld in de landelijke Regeling Jeugdwet en 
opgenomen in de zorgovereenkomst met de SVB.

Vraag13: Reactie op de adviezen van de 
Adviesraad Ouder-Amstel p. 1: “In het 
zogeheten regionale 
administratieprotocol, waar onder 
andere specifieke afspraken over 
termijnen zijn gemaakt, is afgesproken 
met zorgaanbieders dat zij binnen zes 
weken moeten starten met de 
jeugdhulp.” Is dit realistisch gezien 
wachttijden in de jeugdzorg?

D66 Het klopt dat het niet altijd mogelijk is om binnen 6 
weken te starten met de jeugdhulp. Wel zal er in de 
regel binnen 6 weken een contactmoment of intake 
plaatsvinden bij de zorgaanbieder. Werkelijke start 
van de zorg kan later zijn en in sommige gevallen lang 
duren. 

Gemeenten hebben beperkt invloed op het 
startmoment. Dit hangt samen met overstijgende en 
landelijke arbeidsmarkt problematiek, het aantal 
cliënten en is mede afhankelijk van het type zorg.  
Gemeenten en zorgaanbieders zijn hierover in contact 
en we volgen landelijke ontwikkelingen.

 


